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Els consellers generals del Par-
tit Socialdemòcrata (PS), Ge-
rard Alís, Rosa Gili i Pere López, 
han tramitat a Sindicatura una 
proposta d’acord mitjançant 
la qual volen que el parlament 
reclami al Govern l’elaboració 
d’un nou Pla nacional de resi-
dus “que estigui dins de la nor-
mativa europea i de les accions 
implantades als països del nos-
tre entorn”. Un aspecte clau 
d’aquest document és l’aposta 
clara i ferma pel compostatge 
de matèria orgànica. 

En l’escrit, que haurà de sot-
metre’s a la votació del ple del 
Consell General, el PS posa en 
relleu que, actualment, “la nor-
mativa andorrana en matèria de 
reciclatge és pobra i incomple-
ta”. Recorden, a més, que el Pla 
nacional de residus vigent es va 
fer “per al període 2001 a 2020” 
i, per tant, “avui dia està desfa-
sat”. I és que, afirmen, “no té en 
compte nous plantejaments de 
reciclatge, la nova legislació eu-
ropea en matèria de tractament 
de residus i les noves tècniques i 
pràctiques mediambientals, que 
destaquen la importància d’una 
gestió dels residus apropiada i 

de les tècniques de valorització 
i de reciclatge”. 

La formació remarca que una 
bona política en aquesta matèria 
és essencial. “Incrementar les 
tècniques de reciclatge”, apun-
ten, “segueix l’objectiu de pro-
tegir el medi ambient i la salut 
humana.” 

La proposta d’acord insta el 
Govern a elaborar un nou Pla na-
cional de residus i que aquest es 
fixi en les polítiques aplicades als 
països europeus més avançats en 
aquesta matèria. “Volem un nou 
pla perquè el que hi ha és molt 
desfasat i cal que s’actualitzi”, ha 
explicat Gili, remarcant l’aposta 
que, al seu entendre, cal fer pel 
compostatge. “Pensem que no 
és suficient que es faci una pro-
va pilot. Volem que s’aposti per 
aquestes noves tècniques”, va re-
clamar. En aquest sentit, la con-
sellera socialdemòcrata recorda 
que les normatives comunitàri-
es “ja et donen una jerarquia” a 
l’hora de qualificar les fórmules 
de tractament de residus i defen-
sa que “nosaltres hem d’apostar 
per les menys agressives de cara 
al medi ambient”, i la proposta és 
un bon exemple perquè “val més 
poder fer aquesta reutilització 
que no pas cremar”. 
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la formació vol implicar “el màxim de gent”, siguin 

o no militants, en la preparació del congrés

el comitè directiu del PS va acordar la formació 

dels grups de treball que prepararan les ponèn-

cies que es presentaran al 14è congrés de la 

formació, a finals de novembre. El president, Vi-
cenç alay, va remarcar la voluntat d’aconseguir la 

participació “del màxim de gent”, i especialment 

persones que no estiguin afiliades. Es configurarà 
quatre grups, que analitzaran temes al voltant del 

model d’estat, els aspectes vinculats al model so-

cial, el model econòmic i els assumptes centrats 

en una possible revisió dels estatuts del PS. Alay 
va destacar que “el que ens plantegem és, en un 

horitzó immediat de tres anys sense eleccions, la 

possibilitat d’una revisió profunda de tot el que és 

el nostre projecte”. En aquest sentit, el dirigent va 
apuntar que la revisió “té una doble lectura: mirar, 

per una banda, i canviar, per l’altra”, avançant que 

“en cap cas direm què s’ha de canviar”.

PS

La consellera general de Soci-
aldemocràcia i Progrés (SDP), 
Sílvia Bonet, ha presentat al 
Govern una bateria de cinc 
preguntes sobre les condicions 
en què es desenvolupa la dis-
tribució de medicaments a les 
farmàcies. Bonet exposa que 
els fàrmacs que els distribuï-
dors estrangers subministren 
a les farmàcies es deixen a pri-
mera hora del matí a la porta 
dels establiments que, nor-
malment, no obren fins a les 
10 hores. Així, els productes 
farmacèutics estan al carrer, 
tot i tractar-se de substàncies 
sensibles, amb el correspo-

nent risc per a la higiene i la 
salut públiques.

Davant d’això, la conselle-
ra remarca que “cal regular la 
distribució de medicaments a 
Andorra per oferir les matei-
xes condicions tant als distri-
buïdors del nostre país com 
als estrangers” i recorda que 
és necessari aprovar la llei del 
medicament. A més, Bonet 
aprofita per destacar que, en 
la seva etapa com a ministra 
de Salut al Govern de Jaume 
Bartumeu, “després d’inten-
ses gestions amb els represen-
tants del Col·legi de Farma-
cèutics” s’havia acordat aturar 
la pràctica de deixar els medi-
caments al carrer.

En concret, el Govern hau-
rà de respondre per escrit a 
la consellera d’SDP cinc pre-
guntes. Bonet demana per les 
condicions de la distribució 
i per què es deixen els medi-
caments al carrer i el nombre 
d’empreses andorranes i es-
trangeres que duen a terme la 
distribució i de quines es trac-
ta. A més, la consellera general 
d’SDP també vol saber quines 
accions d’inspecció sanitària 
als establiments farmacèu-
tics ha dut a terme el Govern 
durant l’any 2015 i quines ac-
cions per millorar la distribu-
ció ha des envolupat l’executiu 
amb els laboratoris entre l’any 
2012 i el 2016.
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